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Oněmělá synagoga znovu ožívá  
V sobotu 5. října roku

2013 se synagoga ve Čkyni
na jeden den vrátí o téměř
dvě století zpět, do roku
1828. Tedy roku, kdy byla
nová synagoga zasvěcena 
a předána do užívání teh-
dejší náboženské obci. Pře-
stože tu po holocaustu
nezbyl jediný Izraelita, ne-
byl to úplný konec čkyňské
komunity ani konec syna-
gogy. 

Po celém světě jsou roz-
ptýleni přímí i nepřímí po-
tomci těch, jejichž ná-
hrobky jsou právě postup-
ně restaurovány na židov-
ském hřbitově. A synagoga
vyvstala z ruin, v celé své
kráse opět připravena
k modlitbám.

Bude opět Domem pří-
mluv – bývalá zimní moliteb-
na je obnovena i s původní
schránkou na Tóru, lampou,
a navíc máme téměř záz-
rakem i Tóru, s nejvyšší
pravděpodobností tu sa-
mou, ze které se zde četlo
před 185 lety.

Bude ale i velmi zají-
mavou výtvarnou galerií.
Nejprve vystavíme dary
synagoze – významné au-
tory regionu a cennou
sbírku PhDr. Jana Podle-
šáka, kterou jí také věnoval.
Modlitebnu vyzdobí graaika
Jindřicha Bošky ml. Bude
možné si prohlédnout kni-
hovnu judaistické literatury
ze tří pozůstalostí našich
bývalých členů a opět

velmi cenné staré tisky 
a publikace darované dr. J.
Podlešákem. Knihovna je
zároveň studovnou, kde
jsou kromě tisků k dis-
pozici vznikající databáze
všech oblastí, kterými se
naše synagoga bude od jara
příštího roku zabývat. A je
tu i malý promítací sál
s velmi kvalitní technikou –
budoucí nabídka nejen
ailmů a zábavy, ale např. se-
minářů, edukativních pro-
gramů a podobně. Ovšem
hlavně je tu největší a krá-
sný sál bývalé hlavní mod-
litebny. Akusticky výjime-
čný, koncipovaný tak, aby
plnil jak úlohu koncertního
sálu, tak místa vhodného
k adventním výstavám či
výtvarným workshopům.
Expozice muzea jsou kon-
cipované do "skříní", je
možné je zavřít a sál využít
pro představení nebo ne-
chat otevřené pro před-
nášku, besedu nebo kon-
cert zaměřený třeba na
klezmer či World music. 

Ale jeho posláním je být
mementem. Památkou těm,
kteří byli vymazáni z na-
šeho světa. Vzpomínkou na
životaplné obce, tak výz-
namně přispívající k roz-
květu míst, ve kterých žily.
Trvalou připomínkou chrá-
mů, jež byly zbořeny.

To vše zastřešuje jakési
jádro, působící zároveň
jako spojovací element
všeho kolem, a to je Infor-

mační středisko. Centrum
všeho dění ve třech příhra-
ničních okresech českých –
Strakonicka, Prachaticka,
Prácheňska – a z druhé
strany přiléhajících ba-
vorských. Tady bude možné
najít doslova vše zajímavé,
ať už se to týká kultury,
dějin, architektury či pří-
rody. Umožňuje to právě
úzká spolupráce s bavor-
skou stranou a samozřejmě
internetové napojení na
množství příznivců a přis-
pěvovatelů, jež jsme za ta
léta nashromáždili. Jak řekl
na seznamovací schůzce s
bavorským krajem náš
hlavní přímluvce pan Her-
mann Löfaler, pokusíme se
vrátit ke stavu před válkou
a smazat hranice.

Aby bylo vůbec možné
toto vše zvládnout, rozdělili
jsme duchovní a ostatní ak-
tivity na dvě části, kdy za
stavu instalace náročného
technického vybavení po-
stupně budujeme expozice, 

připravujeme výstavu, za-
plňujeme knihovnu a vě-
nujeme se důstojnému na-
vrácení Tóry a znovuza-
svěcení synagogy. Organi-
začně je to na hraně,
naštěstí přišli do Spolku
další občané s rukou ochot-
nou pomoci. 

Opravdové a trvalé "Ote-
vření synagogy" veřejnosti
nastane až 30. března
příštího roku, kdy dokon-
číme Infocentrum, instalu-
jeme prvotní databáze 
a připravíme slavnostní za-
hájení se všemi poděko-
váními dodavatelům a air-
mám, koncertem, výstavou,
zajímavými lidmi. Předsta-
víme veřejnosti také pobo-
čku biosférické rezervace,
která bude sídlit v domečku
vedle synagogy, a ukážeme
postupně všechny mož-
nosti, jež nabízí náš "Dům k
shromáždění" – naplňujíce
tak původní význam slova
synagoga.                                                                  

Jindra Bromová



Školní aktuality

Prvňáčci při svojí první cestě do školy      Foto: D. Havlík

Loni mravenci, letos veverky

Ukončení sezóny Ukončení sezóny 
v krušlovském včelíněv krušlovském včelíně

27. 10. 2013 
od 10 do 18 hodin 

– kouzelník a tvořivá dílna pro děti
– řemeslné stánky, živá hudba, občerstvení 

– speciální prohlídka včelína
– teplé zázemí

Těšíme se na vás!
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Škola se zvolna rozběhla 
a s ní i některé tradiční akce.

Na začátku školního roku
jsme ve škole přivítali nové
prvňáčky a dnes již pracují
v novém prostředí a reži-
mu. Ještě nějakou chvíli
budou vstřebávat atmosfé-
ru školy, navykat si  na jiné
pracovní činnosti a pokyny
třídní učitelky Mgr. Jany
Staňkové. Můžeme ale s jis-
totou konstatovat, že pře-
měnu na školáky zvládají
rychle a poměrně snadno.
Prvňáci se určitě brzy za-
člení do celoškolního týmu.

Menší změna nastala 
i v pedagogickém sboru 2.
stupně. Mezi budoucí ma-
minky se zařadila Mgr.
Chvostová a na její místo
nastoupila Mgr. Lucie Po-
korná. Třídnickou práci
v IX. ročníku převzal Mgr.
Radek Bůžek a nově v VI.
ročníku zahájila třídnictví
Mgr. Věra Česánková. Ostat-
ní vyučující se svými žá-
kovskými kolektivy postou-
pili z loňského roku.

Máme již první soutěžní
úspěch. Ve výtvarné části
12. ročníku mezinárodního
festivalu o přírodě a zvířa-
tech Natur Vision Vimperk
2013 jsme opět byli úspěš-
ní. Žákyně IV. třídy Julie
Trojanová získala za svoji
práci skvělé 2. místo. V pá-
tek 20. září na Galavečeru
festivalu převzala osobně
ocenění a malou odměnu.

Její práce se stane součástí
výstavy v MěKS ve Vimper-
ku. Po loňském vítězství
v soutěži je letošní umístění
opět potěšující.

Ve školním prostředí jsou
žáci vzděláváni a kultivo-
váni nejen samotnou výu-
kou, ale nutná je i výchova
k širšímu rozhledu do světa
kultury, společenských vzta-
hů a všeobecného pozná-
vání i jiného prostředí, než
které znají z domovů, školy
apod. Z těchto  důvodů vy-
jíždíme se žáky i mimo náš
region, případně zveme
umělce k nám. Podle plánu
zažijí žáci tyto akce: Hudeb-
ní varhanní koncert  v kos-
tele ve Čkyni pro I. a II.
stupeň (4.10.2013), diva-
delní představení – Radúz
a Mahulena v ND v Praze
VIII., IX. ročník (23. 10.
2013), Vodnickou pohádku
zhlédnou děti z I. stupně
(25. 10. 2013) v kinosále ve
Čkyni. Představení Africké
pohádky a pořad o Osvo-
bozeném divadle, osobnos-
tech V + W  (1. 10. 2013)
pro I. a II. st. a 26. l1. 2013
se vypraví VI. a VII. ročník
do Prahy za Babičkou do di-
vadla Na Fidlovačce. 

Věříme, že vše děti zvlád-
nou úspěšně a nový školní
rok přinese všem hodně spo-
kojenosti a spoustu radostí
žákům a kantorům v každo-
denní usilovné vzdělávací
práci.                 Mgr. Jan Děd

Docela rychle se školní
práce rozjela a čkyňská
škola může oslavovat první
letošní úspěch.

Naši žáci obeslali vimper-
ský mezinárodní festival
Natur Vision 2013 výtvar-
nými pracemi a opět úspěš-
ně. Loni nám zlatou získali
mravenci a letos byly stří-
brné veverky.

V pátek  20. 9. 2013 na
Galavečeru vimperského
festivalu přebírala ocenění
za výborné 2. místo ve výt-
varné soutěži žákyně IV.

třídy Julie Trojanová. V pří-
jemné atmosféře tohoto
večera bylo velmi potěšující
vnímat její osobní úspěch,
potažmo i úspěch čkyňské
školy. Její práce je součástí
výstavy v MěKS. Mohu jen
potvrdit, že tak roztomilé 
a veselé veverky jsem již
dlouho v dětské výtvarné
práci neviděl. 

Blahopřejeme  a věřím, že
v následujícím ročníku se
festivalu opět s úspěchem
zúčastníme.

Mgr. Jan Děd



Na podzim do Sokola!Spaní ve škole
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Večer z pátka 20.9. na
sobotu, těsně po zářijovém
úplňku, se na školním dvo-
ře sjelo mnoho aut. Ten-
tokrát ale důvodem nebyla
třídní schůzka. Z aut vys-
tupovaly maminky dětí
obtěžkané zajímavým ná-
kladem – plechy na pečení
pečlivě zabalené do alob-
alu, košíky a tácy s ovocem,
různé krabice a krabičky.
Občas se objevil i tatínek.
Postavy vyložily náklad 
a znovu se vracely do aut.
Tentokrát vlíkly šatní ra-
mínka, na kterých visela
dovedně zamaskovaná pře-
kvapení. Vše probíhalo
rychle a tiše. Pak se objevily
děti. Nesly si karimatky,
podložky a spacáky. Každý
měl na zádech batůžek.
Tento přesun probíhal také
rychle, nikoliv však
potichu. Druháci a sedmáci
spali ve škole! 

Možná to vypadá, že spát
ve škole se dá i dopoledne
bez spacáku, stačí jen
přiložit hlavu na lavici. No-
cležníky však čekal večer
plný překvapení. Když se
„zapelíškovali“ ve třídách,
našli si místečko pod počí-
tadlem či u nástěnky, vyra-
zili do tělocvičny. A stálo to
za to! Zatímco menší řádili
na všem a se vším, co do
tělocvičny patří, starší
připravovali napínavou po-
hádkovou cestu. Kolem
školy postávali a připravo-
vali se na nápor Jeníček
s Mařenkou, Ježiděděk s Je-
žibabou trénovali jízdu na
lopatě, perníková chaloup-
ka vyrostla přímo upro-
střed trávníku, kolem po-
bíhal kovboj, honil Indián-
ku. Cestu zahradilo lano 
a u něj už čekaly dvě Vlasa-
tice. Víla tančila jako vánek.
Altán obsadili pavouci 
a hadi a bylo třeba hodně
odvahy k tomu, aby se za-

vázanýma očima druháček
vstoupil a splnil úkol.
Pevnost Boyard hadr. Cestu
lemovaly desítky světýlek,
které ukazovaly dětem
cestu potemnělými škol-
ními chodbami, zarostlým
atriem i školním dvorem.
Ani si nedovedete před-
stavit, jaký ráz to škole do-
dalo. Venku to bylo stra-
šidelné, ale co teprve
uvnitř. On totiž i takový au-
tomat na pití, blikající a
hrčící v noci na školní
chodbě udělá své. Navíc se
chodbami potloukala bílá
paní, čertice, čarodějnice,
upíři, malinký skříteček
s mamin-kou. Naštěstí tu
byl i klaun.  Děti plnily
úkoly, skládaly hlavolamy,
přemýšlely nad hádankami
a hmatem poz-návaly
tajemné předměty dlouho
do noci. Dokonce spolu
s pejskem a kočičkou vařily
dort. A těch věcí, které do
dortu musely na-míchat!
Těsně před cílem se ocitly
doslova v pekle. Čertovi
pomáhala čarodějnice, a
kdo chtěl projít, musel hrát
s čertem karty. A nemyslete
si, čert prý aixloval! Un-
avené a spokojené děti za-
lehly do spacáků ve
tří-dách. Menší usínaly
rychle s pohádkou, ti starší
pomaleji, s mobilem. A ráno
vyhodnocení – všichni si
vysloužili velikou odměnu.
A měli si z čeho vybírat! 

Chtěla bych poděkovat
všem ochotným rodičům 
a přátelům, kteří se již po
šesté zúčastnili našeho
„spaní“. A máme velikou ra-
dost, že naše řady rozšířila
spousta rodičů druháčků.
Jejich odměnou byl určitě
pohled na šťastné a spoko-
jené děti. A už začínáme
plánovat další „spaní“.

V. Komínová

Nastupující podzim po-
známe snadno – večer už
neposedíme na zahrád-
kách, sklízíme a zpracová-
váme úrodu, ráno cestou
do práce natáhneme svetr 
a sandály vyměníme za tep-
lejší boty. Děti pomalu
hledají aktovku či penál 
a chystají se do školy.
S novým školním rokem
otvíráme i nový cvičební
rok TJ Sokol Čkyně. 

Již druhé léto jsme využí-
vali možnosti cvičení na
multifunkčním hřišti, kde
jste si mohli kromě tenisu
zahrát volejbal, či si po-
řádně protáhnout tělo. Teď
nás ale čekají podzimní
plískanice a my se stejně
jako školáci vracíme do
školy. Tedy přesněji do
obou tělocvičen a třídy MŠ. 

Náš cvičební rozvrh se
oproti loňsku příliš nezmě-
nil. Znovu si můžete uvolnit 

svaly a vyčistit hlavu na
cvičení s gymbaly a při józe.
Zapracovat na sobě můžete
při bodystylingu, kdo má
rád kolektivnější sporty,
užije si při volejbale, alor-
bale nebo kopané. Pokud
máte v oblibě menší míče,
nabízíme stolní tenis. A ne-
zapomeňte poslat do tělo-
cvičny také své děti! Začít
chodit do Sokola je snadné
– natáhněte tepláky, spor-
tovní boty strčte do pod-
paží a hurá na to. A za celý
rok zaplatí dospělí 400 Kč 
a žáci 200 Kč. Zacvičíte si
od pondělka do čtvrtka.
Každý den si můžete vy-
bírat jiný oddíl a jiný druh
sportu. Neodkládejte cvi-
čení, neříkejte si: „Začnu až
od pondělka nebo od prv-
ního v měsíci!“. Přijďte
hned! Těšíme se. 

Za TJ Sokol Čkyně 
V. Komínová



Vzpomínka na mládí 
prožité ve Čkyni 
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V červenci letošního roku,
den před čkyňskou poutí,
jsem navštívil svou rodnou
obec. Rodnou ji nazývám,
protože je začátkem mého
dětského vnímání zhruba
v 5 letech, ač jsem se naro-
dil jinde. Vešel jsem do
zámku, abych se přesvědčil,
co se zde po více než 65
letech změnilo. Přítomní
pracovníci obecního úřadu,
nakonec i pan starosta 
osobně mě velmi hezky při-
jali a chvíli jsme rozjímali
nad časy, které pamatuji já
a výsledkem je tato krátká
vzpomínka skororodáka.

První, co si pamatuji, je, 
že do Čkyně vstoupila ame-
rická armáda. Pro nás děti
to byl jedinečný zážitek. Na
rovině směr Vimperk, dnes
plné domů, bylo vojenské
polní letiště. Mladí piloti
nás nechali okounět kolem
letadel a také do nich  na-
stoupit. Byly i problémy.
Nejbližší dům paní Kou-
bové přišel  při přistávání
jednoho z letadel o komín 
a nevyjasnilo se, když jej
podvozkem shodili podru-
hé, zda to nebylo z recese
mladých vojáků. Zažili jsme
i vojenskou přehlídku. Při-
jel i kulhavý generál, vojáci
byli nastoupeni před leta-
dly a melodii hranou vojen-
skou kapelou si pamatuji
dodnes. K nám se nastěho-
vali (nakvartýrovali) do do-
mu 3 vyšší šarže, což při-
neslo určité přednosti. Táta
byl obdarováván nedostup-
nými cigaretami Camel, my
děti jsme měly žvýkačky,
čokoládu a výborné vojen-
ské balíčky s poctivým
lunchmeatem, později jsem
na něj vzpomínal konzu-
mujíc náš domácí lunch-
meat v plechovce. Pro
mladší poznamenávám, že
nic z uvedených dobrot

ještě řadu let poté nebylo
dostupné. Nejdéle mě pro-
vázely důstojnické kalhoty
z koverkotu. Když moje
matka zatápěla, přihodil jí
jeden z důstojníků kalhoty
ke kamnům, že mají skvrnu
od oleje, ať je spálí. Ona je
vyprala a já v nich studoval
ještě v prvních letech na
vysoké škole s velkou ele-
gancí. Opět poznamená-
vám, že textil byl ještě
dlouhou dobu poté na pří-
dělové lístky. Pak američtí
vojáci zmizeli a já jsem byl
nabádán, abych v pozděj-
ších letech raději na vše za-
pomněl, neboť to neměla
být pravda.

Pak jsem musel do školy.
Šel jsem o rok dříve. Dnes
se něco podobného ode-
hraje jen na základě psy-
chologických testů a řád-
ného průzkumu rodinného
zázemí. V mém případě se
vyklonil řídící učitel z okna,
právě jsem se postrkoval
venku s dětmi vyběhlými
šťastně ze školy. Viděl, že
jsem fyzicky zdatný, a už
jsem byl v první třídě. Škola
byla dvoutřídka, 1. a 2. roč-
ník v jedné, 3. – 5. ročník ve
druhé. Pedagogicky nároč-
nější výuku v prvních dvou
letech vedl pan řídící Oto
Denk. Až po mnoha letech
jsem docenil, co se mi
dostalo za základ v prvních
dvou letech mého vzdě-
lávání, především z jeho
přístupu k dětem. Prů-

hledné jednání, tolerance
bez nadsázky a schopnost
poskytnout reálný základ
ve skromných podmínkách
mi bylo příkladem v celé
mé pozdější mnohaleté
kariéře vysokoškolského
učitele. Byly i problémy.
Seděli jsme v podlouhlých
lavicích po osmi a inkous-
tové  kalamáře byly ne-
šťastně kryté zasunovacími
dřevěnými víčky. Jejich 
velikost umožňovala házet
je jako disk po třídě a kon-
čilo to např. rozraženým
obočím. To byly chvíle, kdy
šlo do tuhého a jinak klidný
pan řídící se stával nepří-
četným. Zvláště vynikal
jeden ze spolužáků (dnes
by navštěvoval pravděpo-
dobně etopedickou třídu
speciální školy), který byl
v házení nenapravitelný.
Později jsem jej nalézal
citovaného v novinách jako
předsedu celonárodního
odborářského  zaměstna-
neckého  svazu.  

Postupně, jak se měnily
okolní podmínky, nás zasti-
hovaly reformy. V prvých
dvou letech jsme všichni
chodili do náboženství. Pan
farář Tlachna byl prudké
povahy a uměl i dobře
udělovat políčky. Zanechal
ve mně však nezapome-
nutelné dojmy z vyprávění
o biblických událostech 
a biblické krajině blízkého
východu a také o Římu, jako
sídlu Vatikánu. Obojí jsem
docenil, když jsem po své
padesátce měl konečně
možnost navštívit světové
obrazové galerie a v podání
renesančních umělců viděl
stejně romantické vyjá-
dření biblických událostí,
jak je vyprávěl pan děkan.
V Římě jsem si na něj
vzpomněl, kdy jsem s úža-
sem hleděl na svatopetrské
náměstí s bazilikou. Situaci
jsme také zneužívali. Kostel
byl blízko a byla možnost se
omlouvat k účasti na poh-

řbech. Hlásili jsme úzký
vztah k pohřbívanému 
a mohli se tak ulít z vyu-
čování. Na Velikonoce byla
povinnost klečet u Božího
hrobu ve službách vypsa-
ných po půl hodinách.
V prázdném kostele se
dostavila určitá úzkost
v dětské duši. Nicméně ale
opět až po dalších dlouhých 
letech jsem si  uvědomil
obtížně popsatelnou har-
monii, kterou tento vesni-
cký kostel i se hřbitovem
poskytuje a tyto první doj-
my mi také umožnily chá-
pat význam velkých archi-
tektonických skvostů po
světě. Náhle bylo nábožen-
ství zrušeno.

Ve škole se děly také
zázraky. Pomoc podvyži-
veným válečným dětem
byla realizována  v pro-
gramu UNRA. Ve škole bylo
toho projevem vydávání
porce výtečného dánského
sýra, krájeného z kotouče 
o průměru až tři čtvrtě
metru. K tomu byl vydáván
dalamánek z pekařství pa-
na Štochla. Jako dítě jsem
nechápal, že koncem pře-
stávky zůstávala z kola více
než polovina a druhý den se
sýr narodil zase  celý v ne-
dotčené kráse.  

Měli jsme pochopitelně
zážitky i mimo školu. Ga-
lerie svérázných postav
v obci dávala možnost  pro
pozdější srovnání. Chodil
jsem do houslí k p. Mar-
tanovi, takto bývalému šef-
kapelníkovi cirkusové ka-
pely. Místo hraní často
vyprávěl zážitky ze svých
cest s cirkusem. Vyprávěl,
jak mu v Neapoli vyřízli
v tramvaji kapsu žiletkou 
a ukradli peněženku. Vzpo-
mněl jsem si  na něj, když
jsem byl v Itálii několikrát
okraden při své naivitě
nezkušeného cestovatele.

Jsem lékař a v poslední
době je nově doceňován
význam vitaminu D nejen



Kniha “Paměť Čkyňska” se líbí
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pro předcházení křivice, ale
i dalších imunologických
chorob. Tvorba aktivní
formy vitaminu D je závislá
na expozici slunečnímu
záření. Vzpomněl jsem si na
pana H., sedláka, který měl
čepici neustále s kšiltem až
na nose, a jednou jsem jej
měl příležitost vidět svle-
čeného do půl těla a byl
nekonečně bílý, nedotčený
jakýmkoliv opálením. Dal
jsem za pravdu poznámce
v učených textech, že para-
doxně nedostatkem vita-
minu D trpí také lidé
pracující celý život venku,
nikdy se nesvléknou.

Jeden zážitek má aktua-
litu, která se promítá z mi-
nula až dodnes. Na ulici Na
Poříčí,  paralelní s hlavní
třídou, podél potoka Dola-
ňák (dnes v rourách pod
povrchem) byla mimo
velmi charakteristických
vesnických stavení s hno-
jišti včele také budova opu-
štěné synagogy. Stěží jsem
chápal její existenci a bylo
mi vysvětleno, že souvisí
s židovským hřbitovem na
východní straně obce, kam
jsme chodili objevovat
zarostlé náhrobní kameny
s neobvyklými znaky. Měl
jsem příležitost do ní 
vstoupit, neboť k jejímu za-
chování přispěl pan Špá-
ninger, který zde provo-
zoval truhlárnu a neodhá-
něl nás, když jsme jej po-
zorovali při tvůrčí práci.
Jaké bylo mé překvapení,
když se mi dostalo té cti 
a byl jsem zaveden mými
laskavými hostiteli do již
dokončené renovace syna-
gogy. Bylo pro mne neu-
věřitelné vidět znovu-
zrozenou budovu a oceňuji
nevídanou zásluhu budo-
vatelů potvrdit tak kulturní
význam obce v historických
souvislostech.

Vraťme se do zámku, kde
začala má nostalgická myš-

lenková pouť. Zámeckého
pána jsem již nepoznal. Do
zámku jsem přišel poprvé,
když v kašně v čele zámku
pálil místní aktivista
německé knihy pana ma-
jitele. K dnes již neexistující
kašně se vážou další vzpo-
mínky. V kašně byl zřízen
mj. katafalk po úmrtí Sta-
lina a Gottwalda a škole
přišla povinnost se v prů-
vodu zúčastnit smutečního
aktu obcházením katafalku.
Shora zmíněný spolužák se
opět, tentokrát v měšťance
(pokračování obecné ško-
ly), postaral o nežádoucí
událost. Dnes již neexistu-
jící kandelábr vedle kašny
mu posloužil ke vtipu
zaranžovat nečekané nara-
žení hlavou do sloupu.
Nevysvětlené napětí v du-
ších žáků, kteří měli pro-
jevovat vážnost a smutek,
vyvolalo u ostatních neo-
vladatelný smích, který se
rozšířil po celém davu.
Později jsem v psychiatrii
četl, že tento nutkavý smích
je výrazem uvolnění pot-
lačovaného vnitřního napě-
tí.   Chudák byl ředitel školy,
který hrubé nezvládnutí
situace musel vysvětlit 
u příslušných orgánů.  
S uspokojením jsem ten-
tokrát nalezl na místě kaš-
ny hrdý znak města, který
symbolizuje kontinuální
význam této podšumavské
obce. 

Čtenář nechť s porozu-
měním přijme nostalgii
skororodáka, který pocho-
pil, jak je důležité „být
odněkud“, aby pochopil 
ostatní svět, když měl
šťastně v pokročilejším vě-
ku příležitost se podívat
téměř všude po zeměkouli.

Doc. MUDr. Otto Mayer, CSc.,
bývalý přednosta 

Farmakologického ústavu
Lékařské fakulty UK v Plzni

Pokud ještě nemáte novou
knihu Petra Martana Paměť
Čkyňska, pak kontaktujte
autora a neváhejte si ji
pořídit. Reakce čtenářů kni�
hy, která zkoumá část čkyň�
ské historie 20. století, jsou
v drtivé většině obdivné. 

Jaké máš reakce na obsah
tvé nově vydané knihy o
historii Čkyně? 

Reakce jsou mimořádně
pozitivní. Velké množství
čtenářů mně vyjádřilo
uznání, obdiv a porozumění 
obsahu knihy. Děkuji mož-
ná dvěma stovkám občanů,
kteří mně nějakým způ-
sobem dali najevo sympatie
k obsahu knihy. Veřejné
uznání považuji za odměnu
za práci, kterou jsem na díle
vykonal. Zvláště si vážím ta-
kových slov např. od čkyň-
ského faráře P. Jana Ja-
nouška.

Obdržel jsem také recenzi
od svého názorového od-
půrce (na otázky NP Šu-
mava) Prof. Vladimíra Justa.
Tento literární a divadelní
kritik mně napsal: „Je to
skvělé, čtivé a přitom vě-
decké, tj. opřené o archivní
prameny i oral-history, není
to ideologické, nacionali-
stické ani fanatické (na žád-
nou stranu: odsun!), je to
nesmírně poučné, toleran-
tní, a přitom přirozeně
nesmiřitelné k oběma to-
talitním ideologiím, které
tolika i slušným lidem do-
kázaly poplést hlavu. Gra-
tuluju!“

Mezi jiné reakce patří
pozvání ke spolupráci  
v rámci dějepisu od Jana
Heřty, ředitele Gymnázia 
a SOŠe Vimperk. Oproti
Vimperku a dalším obcím
má Čkyňsko zpracovanou
novodobou historii s důra-
zem na občany vězněné 

a trpící v komunistickém
režimu. Potěšilo mě, že
kniha „Paměť Čkyňska” je 
i na několika místech v USA,
kde žijí naši krajané a jejich 
děti, mající spojitost s uve-
denými příběhy.

Na vydanou knihu „Paměť
Čkyňska“ byla také vzne-
sena jedna negativní připo-
mínka. Marie Caisová z Do-
lan pochybovala o někte-
rých údajích tam uvede-
ných (s. 36 – 38). Jako autor
textu uznávám, že jde o ci-
tlivé osobní údaje, které se
týkají děda jmenované,
a bylo vhodné jí text před
vydáním předložit k připo-
mínkám. Dodatečně jsem jí
předložil kopie dokumentů
o zdrojích publikovaných
informací. Přesto se paní
Caisové touto cestou 
omlouvám. 

Kde je ještě kniha k dostá�
ní? 

Kniha je distribuována
jako neprodejná a určena
vážným zájemcům ze Čkyň-
ska a jeho okolí. Lze ji získat
u mne na adrese Čkyně
197, na tel. č. 732 373 448,
email: martanckyne@sez-
nam.cz, v Obecní knihovně
ve Čkyni.

Pracuješ na jiném kniž�
ním tématu?

Ano, příští kniha bude 
o historii lesnictví střední
Šumavy a NP Šumava. Ten-
tokrát bych chtěl zařadit 
i kapitolu o období “Železné
opony” a příběhy lesníků 
a lesních dělníků, kteří
kladli odpor komunisti-
ckému režimu a pomáhali
pronásledovaným obča-
nům k útěku za hranice.

(pp)



Gymnázium a SOŠe 
a Čkyně

Hospic a Čkyně
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Na naši školu každoročně
přichází ze ZŠ ve Čkyni
několik žáků, jak na gymná-
zium (osmileté či čtyřleté),
tak obchodní akademii.
S potěšením můžeme kon-
statovat, že jsou tito žáci
velmi dobře připraveni ke
studiu. 

V samotném vyučovacím
procesu budeme klást vel-
ký důraz na výuku cizích
jazyků. Na některé hodiny,
především konverzací z an-
glického a německého jazy-
ka ve vyšších ročnících,
budeme zvát rodilé mluvčí,
k čemuž chceme využít
také partnerství s Gymná-
ziem ve Waldkirchenu.
V předmětech dějepis, ze-
měpis a biologie se daleko
více zaměříme na pozná-
vání samotného Vimperka
a jeho okolí. A do něho patří
i Čkyně. Chceme žáky se-
známit s místní synagogou
a navázali jsme kontakt 
i s p. Petrem Martanem, au-
torem zajímavé knihy
Paměť Čkyňska.

Chceme žákům, zejména
obchodní akademie, daleko
více ukázat propojení teo-
retických znalostí v eko-
nomických předmětech
s praxí. K tomu využijeme
odborných praxí ve airmách
a besed s odborníky se za-
měřením na bankovnictví,
účetnictví, daňové pora-
denství, personalistiku, ob-
chod či logistiku.

Hospic sv. Jana N. Neu-
manna v Prachaticích slou-
ží Jihočechům od r. 2005.
Přichází na řadu ve chvíli,
kdy medicína již vyčerpala
veškeré cesty vedoucí
k vyléčení a člověka jeho
onemocnění ohrožuje na
životě. Jeho místo je tam, 

Poskytujeme žákům naší
školy nad rámec vlastního
vyučování aktivity, které
rozšíří jejich společenské
povědomí a nabídnou větší
kulturní a sportovní vyžití.
Kromě tradičních spor-
tovních kurzů (lyžařského
pro první ročníky a sekun-
du, sportovního v Chorvat-
sku pro třetí ročníky) a
exkurzně vzdělávacího tý-
dne (druhé ročníky) při-
pravujeme v dubnu zájezd
do Anglie. 

Budeme chtít, aby žáci
školy na vlastní oči poz-
nali některé naše úspěšné
absolventy. Na tento školní
rok předpokládáme besedu
s Ivetou Toušlovou, tele-
vizní moderátorkou a dra-
maturgyní, a Jeronýmem
Klimešem, známým psy-
chologem.

Zájemce o studium na
středních školách od pří-
štího školního roku čekají
přijímací zkoušky. Nejen 
o jejich průběhu a hodno-
cení, ale i o všech dalších
záležitostech, které žáky 
a jejich rodiče budou zají-
mat, poskytnesme rádi in-
formace na Dni otevře�
ných dveří, který bude
naše škola pořádat v pátek
8. listopadu 2013 od
13:00 hodin.

Mgr. Jan Heřta,
ředitel školy

kde je potřeba citlivě vní-
mat osobnost člověka v ko-
nečných stádiích – většinou  
onkologického onemocně-
ní, tj. v závěrečných fázích
života, umírání. Každému je
v hospici garantováno, že:
nebude trpět nesnesitelnou
bolestí, v posledních chví-

lích nezůstane osamocen 
a za každých okolností zůs-
tane zachována jeho lidská
důstojnost.

Zdravotnická péče, kterou
hospic poskytuje, se oz-
načuje termínem paliativní
medicína. Jejím cílem je
dosažení nejlepší možné
kvality života nejen pa-
cientů, ale i jejich rodin. 
To zajišťuje tým lékařů,
zdravotních sester, ošetřo-
vatelů i dobrovolníků.
A také – pokud si pacient
přeje – psycholog nebo
duchovní. 

Hmotné zázemí hospice
vychází vstříc kvalitě života
na konci dní. Ať se již jedná
o bezbariérovou dispozici
budovy, automatická polo-
hovací lůžka, televizor,
klimatizace, možnost při-
pojení k internetu na kaž-
dém pokoji, společenská
místnost, bohoslužby, růz-
né kulturní akce a tvořivé
práce s klienty. Každý pokoj
je také vybaven přistýlkou
pro blízkou osobu. Její
pobyt je vítán a umožněn
kdykoliv. Režim návštěv je
přizpůsoben potřebám pa-
cienta 24 hodin denně, 365
dní v roce. Kapacita Hos-
pice sv. Jana N. Neumanna
je 30 lůžek. Z toho je 22
pokojů jednolůžkových a 4
dvoulůžkové. 

Upřímně si klademe za cíl
vysokou kvalitu života až
do jeho konce. Vycházíme

z úcty k člověku jako
neopakovatelné lidské by-
tosti.

Využijte možností naší
péče pro ty, kdo ji potřebují.
Za osm let působení jsme
pečovali o půldruhého tisí-
ce pacientů. Jsme vděčni za
vaši důvěru, neboť více než
tucet z nich byli vaši
sousedé ze Čkyně. Věříme,
že u většiny z nich jsme
naplnili ideál hospicové
péče. Tj. aby člověk odchá-
zel z tohoto světa bez
bolesti, usmířen a s vděč-
ností za život, který mu byl
dán.

Přijeďte se k nám podívat
– na prohlídku budovy, či
na návštěvu parku s řadou
zajímavých dřevin a zvířat.
Nebo do kaple bl. Jana
Pavla II., kde jsou uloženy
ostatky tohoto velkého pol-
ského papeže. Je to dům ra-
dosti, kde vše je poněkud
hezčí a radostnější, než si
spousta z nás myslí. 

Více informací naleznete
na www.hospicpt.cz, popř.
nám můžete pomoci na čís-
lo účtu: 171 157 619 / 0600.

PhDr. Robert Huneš, 
ředitel hospice

P.S. slova naší pacientky
na konci jejích dní: Mně se
tady tak líbí... ...ale nikomu
o tom neříkejte, chtěli by
sem pak všichni! :�)



Malé ohlédnutí za volejbalovým
turnajem ve Lčovicích

Sázka na mládí se vyplatila

V pátek 30. 8. se vimperské mažoretky KLAPETO  účast-
nily MS mažoretek v Praze. Ve své kategorii obsadily
krásné šesté místo.  Ve vimperském družstvu mají Čkyně
dvě zástupkyně, a to Aničku Křížovou a Elišku Kubál-
kovou.                                                                                     (red)

Povinné 
očkování psů proti vzteklině

Dne 8. listopadu 2013

Onšovice 1500 –  1520 

Spůle 1525 – 1540

Horosedly 1545 –  1600

Dolany 1605 –  1620

Předenice( i pro Záhoříčko) 1625 –  1640 

Čkyně 1645 –  1715

Poplatek za očkování je 80,– Kč.
Očkovací průkaz s sebou.

Pes v doprovodu dospělé osoby.
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Pravidelně od roku 1994
do roku 2013 (vždy první
sobotu v srpnu) se ve Lčo-
vicích uskutečňoval volej-
balový turnaj smíšených
družstev „Volyňka cup“.

Za dvacet let se turnaje
zúčastnilo celkem 44 druž-
stev ze 13 měst a obcí
(Lčovice, Čkyně, Malenice,
Zálezly, Volyně, Strakonice,
Prachatice, Říčany, Praha,
Březnice, Blatná, Plzeň,
Konstantinovy Lázně). Nej-
častěji zde hrála družstva
Tučňáci z Říčan (18), Bar-
vínkov ze Strakonic (17),
SK–Lčovice (15).

V roce 1998 (5. roč.) nej-
mladší hráčkou turnaje
byla patnáctiletá Petra Sle-
pičková z Dream–Teamu
Malenice. Na druhé straně
byl nejstarším účastníkem
soutěže Jiří Havlovic z Kon-
stantinových Lázní, které-
mu bylo 52 let.

V roce 2002 byl nejmlad-
ším hráčem Aleš Vilánek
(14) z pořádajícího oddílu
SK–Lčovice a nejstarším
hráčem Pavel Svoboda
z Tučňáků Říčany (56let).

Od roku 2004 (11. roč.)
se poprvé začalo hrát o pu-

Druhou zářijovou sobotu
hostil strakonický zimní
stadion již tradiční mezi-
národní turnaj v ledním
hokeji „O tuplák starosty
Čkyně“. Sedmého ročníku 

tovní cenu Elčovický míč, 
který vyrobil umělecký
kovář Petr Chroňák. Je to
dokonale vykovaný volej-
balový míč a  prvně si ho
vybojoval tým Bukouni
z Volyně.

V roce 2006 přibyla
putovní cena Elčovický
džbán z dílny místní kera-
mičky Jitky Martanové pro
týmy, které byly tvořeny
hráči nad „50“ let. Poprvé ji
získalo družstvo Tučňáci
z Říčan. Obě nejvyšší ceny
ale deainitivně doputovaly
při letošním dvacátém roč-
níku a navždy už zůstanou
krásnou vzpomínkou ve
Lčovicích.

Velký dík patří nejen těm,
kteří se podíleli na organi-
zaci turnajů, ale také všem
sponzorům.

Každý turnaj měl velmi
pěknou, neopakovatelnou
atmosféru a výbornou
sportovní úroveň.

Pro nás pořadatele byla
velkou odměnou spoko-
jenost a uznání hráčů, kteří
se pravidelně do Lčovic
sjížděli.

Ludmila Vilánková
SK–Lčovice

se účastnily tradiční týmy
HC Čkyně, Oukej Slovakia
K e ž m a r o k , P o l i c i e ,
H.O.V.N.A. Praha (hokejový
oddíl velmi nadaných ama-
térů). Stejně jako loni, na-

konec tuplák odvezli do
hlavního města  „hovňáci“,
kteří ztratili body pouze se
Čkyňáky za remízu 1:1.
Pohár za druhé místo si
přebrali slovenští kamarádi
za výhry 3:2 nad Policií 
a 1:0 nad Čkyňáky. Policii se
nepodařilo zvítězit ani v
posledním zápase proti
pořádajícímu týmu, za kte-
rý vstřelil vítězný gól tepr-
ve patnáctiletý Míra Klíma, 
který společně s Ondrou
Žampachem (14) nejenže 

snížili věkový průměr týmu
na 34 let, ale měli obrovský
podíl na obhajobě třetího
místa. 

Turnaj se povedl, ale
dojem z celé sobotní akce
zkazilo zranění jednoho
slovenského hráče (naští-
plé rameno) a večerní dis-
kotéka, na kterou bohužel
dorazilo málo lidí. Podě-
kování také patří obecnímu
úřadu za poháry, které kaž-
doročně věnuje.  

Slavomír Krull



POZVÁNKA
STP ve Čkyni pořádá dne 9.11. 2013 zájezd na kou�

pání do BAD FUSSING � THERME EUROPA.

Cena: členové 280 Kč,  ostatní 300 Kč

Vstupenku hradíme na místě – cca 10 EUR/osoba a platí
na 5 hodin. Vezměte si prosím peníze na vstupné 
s sebou. Během cesty bude zastávka u obchodních domů
na nákupy. Odjezd autobusu cca v 7:45 z náměstí.  Přih-
lásit se můžete u pí Hodboďové osobně nebo na tel. 607
293 607 nebo u pí Lávičkové. Těším se na Vaši účast a
pěkně strávený den s Vámi.

STP Hodboďová Pavla 

Hasičům ze Čkyně skon-
čila sportovní sezóna, kdy
21. září 2013 se konala
poslední soutěž v Prachati-
cích. Této soutěže se
zúčastnilo  1 družstvo mu-
žů a 1 družstvo dětí. Muži
na této soutěži skončili na
10. místě a děti se umístily
na krásném 2. místě. Děti se
celkově v Prachatické ha-
sičské lize umístily na
vynikajícím 2. místě. Je
vidět, že máme naše nej-
menší nástupce na velmi
dobré úrovni. Tímto bych
chtěl jménem sboru 
a výboru SDH poděkovat
trenérům p. Valtovi a p. Jár-
kovi za to, jak se o naše děti
moc dobře starají a věnují
jim veškerý svůj volný čas.
Věříme, že u dětí zůstanou 
i příští rok.  Ještě jednou
děkujeme.  

Muži ,,A“, kteří běhají
v kategorii muži teprve 2.
rok,  měli v letošní sezóně
průměrné výsledky a na
soutěže se moc často ne-
dostávali, protože jim
pořád někdo scházel. Asi
jako jednu z mála soutěží
bych vyzvedl, když muži ,,A“
zavítali na soutěž do
Malenic, kde se umístili na
krásném 3. místě a přivezli
první pohár ze soutěže.
Tento tým musel být do-
plněn o dva členy z týmu
,,B“.  Je třeba přes zimu do-
plnit kádr a pevně věříme,
že lepší výsledky se dostaví
v příštím roce. 

Tým mužů ,,B“ se účastnil
mnoha soutěží,  zavítal také
do  okresu Strakonice, kde
se mu nevedlo vůbec
špatně. Třeba na soutěži 
ve Vacovicích skončil na 4.
místě,  na tzv. bednu jim
chyběla necelá vteřina.  Za

zmínku stojí také soutěž
v obci Pražák u Vodňan, kde
muži ,,B“ vybojovali krásné
2. místo. Jinak muži ,,B“
měli na okrese Prachatice
průměrné výsledky. Tady je
také co zlepšovat. 

Nesmím zapomenout na
naše ,,veterány“, kteří se
zúčastnili soutěže Veterán
poháru ve Výškovicích u
Lípy, kde se umístili v polo-
vině startujících. Do příští
sezóny se snad vše vypiluje
a budou naše týmy stát na
stupních vítězů. Touto ces-
tou bych chtěl poděkovat
našemu výboru SDH, který
nám umožňuje podmínky
k tréninkům a také nás
výborně vybavuje ve výs-
troji. Velký dík také patří
našemu obecnímu úřadu,
který nás podporuje ai-
nančně. 

Hasiči ze Čkyně po dlouhé
době nepořádali pro členy
pečení selete. Naše hasi-
čárna je v rekonstrukci 
a nebylo možné tuto akci
uspořádat. Jako novinku
hasiči připravili místo
pečení selete vepřové hody,
na které srdečně zveme
i veřejnost. Tato akce se
bude konat někdy v druhé
polovině listopadu. Budete
o ní včas informováni. 

Na závěr bych chtěl zmí-
nit, že v prosinci letošního
roku bude výroční valná
hromada, na kterou budou
všichni členové osobně
pozváni. Ať nám nehoří!  

Více informací o sboru 
na internetových stránkách
www.hasicickyne.wbs.cz.

Josef Kainc ml.

Jak to uteklo! Nedávno
jsme na výroční schůzi
„diskutovali“ o činnosti
sboru a plánovali akce na
rok 2013 a teď koncem září
jich máme úspěšně přes
polovinu za sebou.

Masopust, májka, hasičské
sportovní hry pro děti, 26.
ročník Dolanského poháru
v požárním útoku, to vše-
chno je již minulostí. 1. čer-
vna jsme stvrdili naše přá-
telství s FF Haidmühle po-
depsáním smlouvy o part-
nerství. A co nás čeká?
Troufám si říci, že toho bu-
de ještě mnoho. 19. října
pořádáme tradiční podzi�
mní Qichtlcup a koncem
října si členové SDH Dolany
a obyvatelé naší osady vyje-
dou společně s kamarády
z Haidmühle „za kopečky“
brázdit vody Dunaje kolem
Pasova. Zde je nutné podě-
kovat panu Florianu Noé,
který nám plavbu věnoval
v rámci partnerství obou
sborů. Na oplátku pozveme
členy FF Haidmühle na 1.
hasičský dolanský ples, na
jaře společně uspořádáme
tradiční jarní aichtlcup
v Dolanech a výlet po Šu-
mavě a o letních prázdni-
nách si vyjedeme na rafty. 
Při společných akcích se
rychle navazují nová ka-
marádství a i neznalost ja-
zyka u některých členů
nevadí. Domlouváme se, jak 

se dá, ale zlepšuje se to. I to
je jedním z výstupů našeho
projektu, nenásilně zlepšo-
vat komunikační dovedno-
sti mladých v cizím jazyce.

Na všechny akce se
snažíme shánět grantové
peníze, doufáme, že ten-
tokrát již úspěšně. Samo-
zřejmě, že nezapomínáme
také na děti, kterým tím-
to děkujeme za nadšené
soutěžení a účast v hasič-
ských soutěžích.

V roce 2014 budeme
kromě jiného pokračovat
ve zvelebování hasičského
cvičiště, uspořádáme maso-
pust, svoz železného šrotu
a i nadále budeme likvi-
dovat černé skládky v okolí
Dolan. O všech akcích, bri-
gádách a činnosti informu-
jeme s předstihem na face�
booku Hasici.dolany, we-
bu i chystané info-nástěn-
ce na hasičské zbrojnici.

Děkujeme soutěžním
družstvům Dolan za aktivi-
tu a účast v soutěžích Šu-
mavské hasičské ligy a vel-
ké díky všem těm, kteří se 
i přes svůj vlastní nedo-
statek času účastnili pra-
videlných brigád. Dále
děkujeme sponzorům za
podporu akcí a obci Čkyně
za peněžní podporu našeho
sboru.

Za Výbor SDH Dolany 
Ing. Stanislav Hadrava
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Hasiči ze Čkyně mají po
sportovní sezóně a čeká je zazi�
mování techniky a vepřové hody

Dolany � pořád se něco děje



Děti čkyňského spor-
tovního klubu Outdoor
Kids po jarní a letní sezóně
pověsily kola na hřebík.
V létě na kole děti najezdily
stovky kilometrů, které pak
zúročily zejména v seriálu
závodů na horském kole. 
O krásné sportovní zážitky,
ale ani o medaile nebylo
nouze. Na kole tak Outdoor
Kids projely řadu měst a
obcí Jihočeského kraje, ale
také Bavorska. 

Nyní se již naplno věnují
podzimní části sezóny. K té
již tradičně patří přespolní
běh a hry v přírodě. Vzhle-
dem k rostoucí konkurenci
se také mírně zintenzivnila
příprava a běžecké tré-
ninky se konají dvakrát do
týdne, většinou na Záhoříč-
ku. O víkendech a středách
se běhají závody v přespol-
ních bězích, a to na Zadově,
vimperském Vodníku, Haj-
né Hoře nad Vimperkem 
a také ve Strakonicích. 
A stejně jako v létě na kole 
i v podzimních bězích zís-
kávají děti z Outdoor Kids
medaile. Například z tra-
dičního a velmi obtížného
běhu do vrchu na Vodníku
si odnesly čtyři medaile
v různých kategoriích.

Pro druhou říjnovou
sobotu, tedy na 12.
10. 2013 připravili rodiče
a příznivci Outdoor Kids

pro obyvatele Čkyně a okolí
nové překvapení. Totiž ve
spolupráci s vimperským
SKI klubem uspořádají ve
Čkyni po dlouhé době běže-
cké závody – Podzimní
kros čkyňskými poli.
Závody startují v 10:00
hod. u rybníčku po JZD a
jsou vypsány pro všechny
kategorie, od batolat až po
seniory. 

Připraveno bude občer-
stvení, ale i zábava a do-
provodný program. Celou
akci bude moderovat zná-
mý sympatický moderátor
počasí TV Nova Michal Jan-
čařík. Pro vyznavače zá-
chranářů bude připravena
demonstrace Integrova-
ného záchranného systému
Správy NP a CHKO Šumava,
ale také si budete moci
prohlédnout a osahat nej-
modernější a úplně nové
tatry Hasičského sboru NP
Šumava. Tak si přijďte za-
závodit, nebo povzbudit
Outdoor Kids v těžké kon-
kurenci okolních klubů 
a nebo se jen přijďte
pokochat hasičskou a zá-
chranářskou technikou.
Veškeré informace o
závodě, časy a propozice
naleznete na
webu www.cz-outdoorkids.
eu. 

Všechny vás srdečně zvou
Outdoor Kids

Dnes z důvodů havárie
nepoteče voda. Pokud za-
slechneme toto hlášení
místního rozhlasu, můžeme
mít jistotu, že na hledání
poruchy a opravě se už
pracuje a že pan Hlinka, ve-
doucí Technických služeb
Čkyně, už zmobilizoval svo-
ji „rychlou rotu“, která pod
jeho vedením závadu od-
straní. Celou vodovodní síť
má dokonale zmapovanou,
přes internet a mobilní
telefon sleduje průtoky jed-
notlivými úseky vodovod-
ního řadu, takže o pří-
padných únicích ví někdy
ještě dříve, než se projeví
na povrchu.  Pak lze úsek
s havárií uzavřít a přepojit
na zásobování z jiného

zdroje, aby nemusel být
odstaven celý řad. Práce je
to složitá a nedoceněná, 
vždyť musí být ve dne
v noci, v létě v zimě, v pátek
i ve svátek připraven po-
volat do práce pana Trenka
s jeho mechanizací, Martina
Bastla, Jana Kutu, instala-
téry, případně z Budějovic
pracovníka s technikou,
která závadu přesně lokali-
zuje. Při poslední havárii 
se musel narychlo vrátit
z Německa, abychom ještě
večer, jak jsme zvyklí, mohli
otočit kohoutkem. Za jeho
péči o vodu ve Čkyni, o její
kvalitu i plynulé zá-
sobování, mu patří náš dík
a uznání. 

(pk)
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Outdoor Kids vás zvou 
na závody

Poděkování
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